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Notulen van de buitengewone vergade ng 
gehouden op maandag 17 april 1961 in de Trêveszaal 
vangen Js middags om half drie en 's avonds om half 
een zaal van Hotel Des Indes voortgezet 

-----------

aange
tien in 

Aanwezig: De .minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Cals~ IQompé, Marijnen, 
De Pous, Van Rooy (behalve bij punt 3 b), 
Tocopeus (niet bij punt 3 c) en Zijlstra (Afwezig 
zijn de ministers Korthals, Luns en Visser) 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Houten (punt 2), De Jong (punten 2 en 3), 
RooIvink (punt 3 a)9 Schmelzer (punten 2 en 3), 
Stijkel (punt 3) en Veldkamp (punt 2) 

Secretaris: J. Middelburg 

1. Rapport commissie-Querido inzake de salariëring aan de me
dische faculteiten 

Minister Cals herinnert eraan ter toelichting van 
de concept-brief aan de voorzitter van de Eerste Kamer, die 
ter vergadering is rondgedeeld, dat de minister-president 
bij de algemene beschouwingen heeft gezegd, dat spreker voor 
de behandeling van zijn begroting in de Eerste Kamer zijn 
standpunt inzake het rapport van de commissie-Querido zou 
meedelen. Deze commissie heeft in 1958 haar rapport aan de 
regering uitgebracht. Daarna hebben een tweetal commissies 
zich hierover beraden en is vervolgens een werkgroep met~r
tegenwoordigers van vier departementen tot een eenstemmig' 
conclusie gekomen. De moeilijkheid was een oplossing te vinden 
die tegen repercussies buiten de medische faculteiten voldoen
de afgegrendeld zou zijn. Spreker is voorts tegemoet gekomen 
aan de wens van minister Toxopeus, dat de nieuwe regeling niet 
zal gelden vó6r het studiejaar 1961-1962. 

Minister Toxo~eus tekent hierbij aan, dat een verho
ging voor ~eze groep v6 r 1 januari 1962 nog moeilijkheden 
geeft, aangezien is afgesproken, dat voordien geen verhogingen 
voor de ambtenaren in overweging worden genomen. 

Minister Zijlstra had aanvankelijk begrepen, dat de 
basis van het voorstel-Querido was, dat men moest zoeken naar 
wat uniek is voor de medische faculteiten. Dat had men gevon
den in de dubbele taak van enerzijds onderwijs en onderzoek 
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en anderzijds medische behandeling (c.q. medische verzorging). 
Thans blijkt echter, dat dit niet de grondslag van het nieuwe 
voorstel is. Daarin wijst men erop, dat er twee soorten do
centen zijn o De ene betreft docenten, die nog een goed be
taalde particuliere praktijk erbij hebben; de anderen hebben 
dit niet. Daarmede is de constructie g~heel anders en gevaar
lijker geworden, omdat ten aanzien van andere faculteiten 
(bijv. ~e economische faculteit) een overeenkomstige verde
ling gemaakt kan worden. De financiële kant van het voorstel 
laat spreker ook niet onberoerd, aangezien f. 5 mln ermede 
gemoeid zal zijn, maar het bezwaar van mogelijk repercussies 
elders is voor hem veel wezenlijker. De gedachte, dat de com
missie-Querido ook nog de opdracht van taakwaardering krijgt, 
doordat zij moet uitzoeken wie niet in aanmerking voor de ver
hoging komt, is een volgende moeilijkheid. Spreker vreest, dat 
dit zal leiden tot een moeilijke situatie vol spanningen en 
wringingen. Hij meent, dat het nader overleg geen oplossing 
heeft gegeven, wat hem niet verbaast, aangezien langs de weg 
van het voorstel van de commissie-Querido geen oplossing te 
vinden is. Spreker kan om deze redenen de oplossing niet aan
vaarden. 

De raad verklaart zich na ampele verdere bespre
king akkoord met de concept-brief van minister Cals aan de 
Eerste Kamer, waarbij twee ministers laten aantekenen, dat 
zij geacht willen worden te hebben tegengestemd. 

2. Voorbereidi van bes rekin van remiers van de Zes 
Buitenlandse Zaken 
bijlage) 

in Bonn 
dd. 14 

........ 
Nota van de staatssecretaris van 

april 1961, nr. 2723, met diverse 

Minister Zijlstra heeft begrepen, dat thans een in
terimbespreking plaatsvindt, maar dat de belangrijke beslis
singen pas zullen worden genomen zodra minister Luns terug is. 

Staatssecretaris Van Houten merkt op, dat op 5 mei 
eerst de ministers van Buitenlandse Zaken van de Zes in Bonn 
zullen bijeenkomen en in aansluiting daarop de WEU-raad. 
Spreker noemt verder enkele nieuwe ontwikkelingen. In de eerste 
plaats is er een nota ontvangen, waarin de Engise regering ver
zoekt een bijeenkomst op nader vast te stellen niveau te hou
den ter bespreking van de invoertarieven van tropische produk
teno (Dit verzoek zou men kunnen zien als een sta~ ter voorbe
reiding van de toetreding van Engeland tot de EEG). In de 
tweede plaats is de Duitse minister Von Brentano voornemens 
de verklaring af te leggen, dat de verdragen van Rome open 
staan voor alle Europese landen. Deze verklaring is voorge
steld door de Italiaanse delegatie met verzoek, dat Von Bren
tano deze als voorzitter van het ministerscomité van de Raad 
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van Europa zal afleggen. Spreker is van oordeel, dat aan 
Nederlandse zijde geen definitieve houding moet worden inge
nomen 9 voordat de bijeenkomsten in Bonn op 5 en 6 mei hebben 
plaatsgevonden. 

Minister Klompé deelt mede, dat de nota haar op 
vele punten voldoening heeft gegeven. Zij dringt er nog eens 
op aan, dat bij het topoverleg geen zaken worden betrokken, 
die in de EEG (of Euratom) thuis horen. 

Minister TIe Po us had na doorlezing van de nota 
het gevoel, dat het Nederlandse standpunt terzru@er goed 
voorstaat, maar er rijzen toch vragen. In de eerste plaats 
is door de Nederlandse ministers op de topconferentie in Pa
rijs de instelling van politiek overleg van de Zes op het 
niveau van premiers afgewezen, als deze zonder Engeland zou 
geschieden; dit standpunt wordt thans losgelaten wat een 
groot offer betekent. Bovendien is gezegd, dat bij het in te 
stellen politieke overleg geen beslissingen zullen worden ge
nomen J maar bij consultatie en harmonisatie kan men toch on
der grote druk komen. Bovendien kan de zaak zo worden opge
zet, dat er op een bepaalde manier toch een secretariaat kom~. 
Het is voorts niet zo zeker, dat dit overleg geen appèlin
stantie voor de EEG- en Euratomzaken zal worden. Spreker zou 
tegenover de concessie willen verlangen, dat de Zes een zo
danig reëel aanbod doen, dat Engeland tot de Europese gemeen
schappen toetreedt. Men deze gedachte zal men niet te laat 
moeten komen. 

Minister Marijnen stemt in met de nota van Buiten
landse Zaken 9 maar heeft bedenkingen tegen de suggestie van 
minister TIe Pous over het erbij betrekken van Engeland. 
Spreker acht het voorts van belang te weten hoe de EEG
partners denken over de directe verkiezingen voor het Europese 
parlement en de fusie van de uitïoerende organen. Wat het 
toetreden van Engeland be~reft begrijpt spreker, dat minister 
TIe Po us ook toetreding met modaliteiten wil aanvaarden. Voor 
spreker staat het echter wel vast, dat toetreding van Enge
land tot de EEG betekent, dat de landbouw en de gemenebest
betrekkingen erbuiten vallen. Nu is het vraagStik van de land
bouw in de EEG al moeilijk, zodat hem toetreding van Enge
land niet anders mogelijk lijkt dan met uitsluiting van de 
landbouw, maar dit laatste zou voor de Nederlandse regering 
moeilijk zijn. 

Minister TIe Po us merkt 0P9 dat bij de integratie 
in Benelux en de EEG de landbouw in feite ook erbuiten blijft. 

Minister Marijnen verwacht, dat Frankrijk de toe
treding van Engeland niet zal willen aanvaarden, als de land
bouw wordt uitgezonderd, Spreker staat op het ~raktische . 
standpunt, dat hij dan liever zou willen beslulten tot bevrle
zing van de prijzen van landbouwprodukten ~ssen En~e~and en 
Nederland dan dat ook hierbij de mogelijkheld van mlnlmum
prijzen zou komen. Spreker zou bepaald wel de hand willen 
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uitsteken naar Engeland, maar met de bedoeling dat het tot 
een associatie-overeenkomst met de EEG zal komen. 

Minister ])e PO"l;Q stel t de vraag of minister Marijnen 
meent, dat de Franse regering dit wel zou accepteren. 

Minister Zijlstra merkt op, dat het een kwestie van 
tactiek is wanneer van Nederlandse zijde het politieke over
leg van de Zes wel wordt aanvaard zonder dat Engeland ertoe 
wordt uitgenodigd. In de notitie van minister ])e Pous wordt 
in de eerste alinea gezegd, dat voor het akkoordgaan met het 
politieke overleg een uitnodiging aan Engeland als conditie 
moet worden gesteld. Op de vraag waartoe men Engeland wil uit
nodigen zou spreker willen antwoorden, dat een vage formule 
hiervoor wenselijk is, vooral nu deze zaken in beweging zijn. 
Duidelijk moet zijn, dat Nederland niet een scheiding in Eu
ropa kan aanvaarden. Hij is het eens met minister Marijnen, 
dat Frankrijk niet toetreding van Engeland tot de EEG zonder 
landbouw zal aanvaarden, maar dan komt men voor het probleem 
wat het landbouwbeleid in de EEG voorstelt. Dan 81ijkt, dat de 
ontwikkeling snel in de richting gaat van de landbouwsituatie 
in Benelux. Men moet daarom in dit opzicht schijn en wezen 
goed uiteenhoudens Het lijkt spreker dan wenselijk de uitno
diging aan Engeland tot toetreding tot de EEG algemeen te 
houden met de afspraak, dat men voor de k~9lpunten een rege
ling zal willen'- treffen. Bij het politieke overleg zou spreker 
niet de militaire problemen willen betrekken, maar de NAVO
vraagstukken zijn ruim, zodat hij in dit opzicht wat soepel 
zou willen zijn. Terugkomende op de notitie van minister 
De Pous meent spreker, dat men in Bonn eerst een politieke 
overeenstemming inzake de toetreding van Engeland moet b9rei
ken, aangezien ~n anders een herhaling van de geschiedenis 
met de commissie-Maudling krijgto 

Minister Klomp~ heeft gezien, dat in de opdracht aan 
de commissie van voorbereiding voor het volgende topoverleg 
niet staat, dat men ook moet spreken over de verhouding tot 
Engeland of de Zeven. ])e vraag is dan of over Nederlandse 
denkbeelden terzake niet tijdig diplomatiek overleg moet wor
den gepleegd, aangezien anders het verwijt zal worden gemaakt, 
dat de Nederlandse delegatie met een kwestie komt, die niet is 
voorbereid. De zaak kan ook ter ~rake worden gebracht in de 
bijeenkomst van de zes ministers van buitenlandse zaken, die 
in Bonn aan het topoverleg vooraf zal gaan. 

Minister Cals deel t mede. dat de Franse minister van 
onderwijs in een vergadering over het culturele werk in het 
kader van de Raad van Europa in Hamburg positief heeft meege
werkt. Spreker wil aan de Nederlandse delegatie doorgeven, dat 
de culturele samenwerking van de Zes ook kan worden uitge
breid. Op 20 april komt de culturele werkgroep Vffil de voorbe
reidingscommissie bij elkaar; spreker zal hierover nog contact 
met Buitenlandse Zaken opnemeno 

Staatssecretaris De Jong ••. 
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Staatssecretaris De Jon~ merkt op, dat Defensie 
gevaren ziet van afzonderlijke besprekingen van de ministers 
van defensie van de Zes; dit zou in vergelijking met de sa
menwerking met Amerika een stap terug betekenen. Conferenties 
van de zes defensieministers zijn alleen mogelijk, indien 
deze niet regelmatig worden gehouden, geen bindende besluiten 
worden genomen en steeds wordt gesteld, dat men in de NAVO 
op de besproken zaken zal terugkomen. 

Staatssecretaris Van Houten antwoordt op de op
merkingen, dat in de voorbereidingscommissie de gevaarlijke 
punten uit de voorstellen van president De Gaulle er voor een 
deel uit zijn. Men heeft hier echter te doen met topoverleg, 
waarbij twee autoritaire figuren, De Gaulle en Adenauer, hun 
stempel erop drukken. Het is daarom van belang reeds bij het 
vooroverleg een strak beleid te volgen. Zo zal men moeten be
letten, dat ook de militaire zaken op de agana van het pii
tieke overleg kunnen komen. Spreker zou er het liefst aan 
vasthouden, dat ook Engeland moet meedoen, maar dat is niet 
haalbaar. Wel zal het overleg in de VvEU-raad belangrijker ge
maakt kunnen worden. Ten aanzien van de suggestie van minister 
De Pous is er de vraag of Nederland in deze formeel een voor
stel moet doen en wanneer dit moet worden gedaan. Een verkla
ring van intentie inzake toelating van ~ngeland tot de EEG 
is niet voldoende~ Spreker is echter bang, dat men niet in de 
gelegenheid zal zijn nog voor het topoverleg op 19 mei een 
voorstel inzake toetreding van Engeland tot de EEG te doen. 
Een mogelijYilleid is misschien dit punt in de bijeenkomst van 
de ministers van buitenlandse zaken op 6 mei tEr sprake te 
brengen. Spreker ontraadt om dit al in de voorbereidingscom
missie in Parijs ter tafel te brengen. 

Minister Zijlstra stelt voor over de vorm, waarin 
de toetreding van Engeland tot de EEG zal worden gelanceerd 
nog nader overleg te plegen. Aldus wordt besloten. 

Staatssecretaris Van Houten zegt vervolgens over de 
kwestie van de fusie van de uitvoerende organen, dat het de 
vraag is of Nederland hiervan een conditie moet maken. Hij 
acht het vanzelfsprekend, dat het overleg tussen de culturele 
ministers zo spoedig mogelijk uitgebreid kan worden. Men 
zal alleen op hoofdpunten een conditie moeten stellen voor het 
meegaan met het politieke overleg. Spreker wil de conclusie 
trekken, dat in beginsel De Vos van Steenwijk in de voorbe
reidingscommissie langs de reeds gevolgde weg verder kan 
gaan. 

Minister De Po us merkt op, dat in de voorbereidings
commissie van Nederlandse kant alleen wordt verdedigd, dat 
Engeland aan het politiek overleg zal deelnemen, wat Frankrijk 
nu juist niet wil. Als wij echter de voorwaarde stellen, dat 
Engeland moet deelnemen aan de EEG, zal men de Fransen aan hun 
eigen woorden kunnen houden, aanLezien de Franse minister van 
Buitenlandse Zaken Couve de Murville zeer positieve uitspraken 
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heeft gedaan. In dit verband betreurt spreker het, dat 
minister Marijnen deze mogelijkheid enigermate heeft geblok
keerd. Het is een historisch moment voor Europa, als Enge
land tot de EEG toetreedt. Daaraan zullen ook niet alleen 
Duitse ministers willen meewerken, maar daartoe wordt thans 
ook van Amerikaanse zijde druk uitgeoefend. 
Intussen is ook minister Marijnen bereid als een onafwijsbare 
conditie voor de Nederlandse instemming met het politieke 
overleg te stellen, dat er een regeling met Engeland moet 
komen. Een punt is nog of van Nederlandse zijde op een bepaald 
moment een initiatief terzake moet worden genomen. 

Minister Klompé steunt minister De Pous dat men over 
di t punt op korte, termijn tot een beslissing moet komen. 

De minister-president stelt voor, dat de ministers 
Marijnen en De Pous nog samen met staatssecretaris Van Houten 
overleg plegen over de suggestie inzake de uitnodiging aan 
Engeland om toe te treden tot de EEG; hierop zal dan in de 
ministerraad van 21 april a.s. teruggeko~en kunnen worden. 
De raad verklaart zich hiermede akkoord. 

De minister-president wijst vervolgens op de gedach
te van de drie Nederlandse leden van de Europese executieven 
over een onderscheid tussen de onderwerpen, die al of niet bij 
het politieke topoverleg aan de orde kunnen komen. Zij stel
len in hun notitie? dat de premiers naar de bijeenkomsten van 
de drie ministerraden in Brussel en Luxemburg kunnen komen, 
als het onderwerpen betreft die in het KSG-verdrag of de ver
dragen van Rome zijn geregeld; indien het echter gaat om an
dere vraagstukken die in de Europese Gemeenschappen raken, 
zoals de verhouding tot de Afrikaanse landen? zouden de voor
zitters van de executieven aan de bijeenkommvan de premiers 
van de Zes kunnen deelnemen. Minister Zijlstra acht het denk
baar, dat verschillende vraagstukken, die niet in re drie ver
dragen zijn geregeld bij het overleg tussen de premiers wor
den betrokken 1 maar als het gaat om vraagstukken die in de drie 
verdragen wel zijn geregeld zal men hierover alleen in Brussel 
(of Luxemburg) moeten beslissen; men zal dus moeten afwijzen, 
dat het topoverleg een appèlhof voor deze zaken zou worden. 
De raad stemt met deze zienswijze in. 

De minister-president stelt voor de bespreking van 
dit onderwerp in de vergadering van 21 april a.s. voort te 
zett 6."'1. 

~ Arbeidstijdverkorting 

a. - Lagere publiekrechtelijke organen (Zie notulen m.r. 
11 april 1961) 

De minister-president herinnert aan de besluiten, die 
in de ministerraad van 11 april j.l. (notulen blzo 5) zijn ge-
nomen. 

Staatssecretaris Roolvink •.• 


